
Intervju juni 2023 med OFRs kanslichef och 1:a ombudsman Eva Fagerberg, 

intervjuad av Caroline Bexius kommunikatör på OFR.  

 

”Förhandlingsbranschen är en förtroendebransch!” 

Eva Fagerberg är kanslichef och 1:a ombudsman på OFR. 

Hon är också VD för OFR Fastighet AB. Hon har jobbat på 

OFR i elva år och gillar sina omväxlande uppgifter. 

- Som 1:a ombudsman har jag mycket med 

förbundens förhandlingschefer att göra i och med 

att vi har uppdrag i ett antal sakområden att 

förhandla, berättar Eva. Vi samarbetar med 

förbunden i förhandlingarna och får mandat och 

inriktning. Jag sitter oftast inte vid 

förhandlingsbordet själv, men har ständig dialog med mina förhandlare och kliver in i det fall det 

låst sig. När det uppstår en låsning måste det finnas en nivå kvar. 

 

Kanslichefsarbetet är till sitt innehåll något annat. Först och främst skall Eva se till vårt kanslis 

kompetens motsvarar de uppdrag som förbunden ger oss. Hon ska bedöma vad det planerade 

arbetet och utveckling kostar och föreslå medlemsavgift. Följa upp verksamheten och hur kansliet 

håller sig inom budgeten. Hon har en ständig dialog med medarbetarna om den individuella 

uppgiften så att vi var och en och gemensamt levererar på bästa sätt. 

 

Det som mest skiljer ut sig, enligt Eva, är fastighetsbolaget, det är speciellt. Att ansvara för 

fastigheter innebär ständiga fastighetsförbättringar, omhändertagande av frågor med 

hyresgästerna, problemlösning och att försöka se till att det är full beläggning av hyresgäster, 

bland annat. 

- Det är tre delar som är ganska skilda åt, skulle jag säga, avslutar hon. 

 

- Roligast är att förhandla, säger Eva med ett skratt och ger mig själv svaret innan jag har hunnit 

ställa frågan.  

Varför är det roligast?  

- Därför att förhandlingar är kärnan i fackförbundens verksamhet, ja helt enkelt vår grundidé! Att 

åstadkomma bra villkor för förbundens medlemmar. Fackens existensberättigande bygger på att 

förhandla bra villkor för medlemmarna, förtydligar Eva.  

Vad är mest aktuellt just nu? 

- Att se till att omställningsreformen blir som den var tänkt. För närvarande är det problematiskt 

att CSN inte har kapacitet att hantera det stora flödet ansökningar som kommer. Att det fungerar 

är förutsättningen för att kunna få ta del av våra kollektivavtalade omställningsstudiestöd.  

Aktuellt är också utvecklingsarbetet att tillsammans med SKR, ta fram bättre pensions- och 

försäkringsinformation. 

På statens sida: synliggöra förbunden i staten, att staten blir mer synlig som part på 

arbetsmarknaden.  



- Arbetsmiljöfrågan som avser frågan om att ha uppdrag i balans, det vill säga många av 

medlemmarna i offentlig sektor har pressade dagar och saknar kollegor, fortsätter Eva. Vissa 

delar i staten och i synnerhet kommunal sektor har stora rekryteringsbehov.  

Hur samarbetar du med våra förbund?  

- Mitt arbete går ut på samarbete, svarar Eva. Jag för en ständig dialog med våra förbund: 

förhandlingscheferna och styrelserna.  Det går egentligen inte en dag utan att jag har kontakt 

med förbunden och motparter på något sätt. 

- Att ha förbunden nära är luften vi andas, ler Eva och slår fast att detta måste vara ett av 

partsvärldens roligaste jobb!  

Eva gillar att hon har bra överblick, får hantera många olika frågor och lära känna drivkraften i de 

olika förbunden. Samtidigt är det ibland svårt att ena 13 olika viljor. Vi tar inte majoritetsbeslut, utan 

alla måste vara med, säger Eva. 

- Efter det här skulle jag kunna jobba som medlare i ett oroligt land, skrattar hon. Skämt åsido, det 

här jobbet kräver tydlighet, diplomati och fingertoppskänsla. I förhandling betyder tillit allt, att 

vara trovärdig när man säger: nu kommer vi inte längre. Då skall medlemmarna veta att allt är 

prövat. 

Eva menar att förhandlingsbranschen är en förtroendebransch. Det gäller att skaffa sig 

förhandlingsutrymme, att inte låsa sig och förstå att prioritera. 

- Förankra, förankra, förankra! säger Eva.  

Eva menar att kreativitet är en nödvändig egenskap, det löser ut låsta lägen. Det är viktigt att förstå 

vad arbetsgivaren behöver och prioriterar.  

- Det är roligt att ha med förbunden att göra, tycker Eva. Man får stor förståelse för förbundens 

frågor och vidgar sitt perspektiv. 


